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Bij brief van 24 augustus 2011, heeft u namens de PVV-fractie ingevolge 

artikel 3.2 van het Reglement van Orde voor Provinciale Staten vragen gesteld, 

te weten:  

 

Fractie Partij voor de Vrijheid Noord-Brabant 

 

Aan het College van Gedeputeerde Staten 

Brabantlaan 1 

5216 TV ’s-Hertogenbosch  

 

Tilburg, 24 augustus 2011  

 

 

Schriftelijke vragen artikel 3.2 Reglement van Orde 

BWデヴWaデぎ けWWデ BｷHﾗH Wﾐ aヴ;┌SWヮヴﾗデﾗIﾗﾉげ 
  

Geacht college, 

 

De Wet bevordering integriteitsbeoordelingen door het openbaar bestuur 

(hierna: Wet Bibob) is een instrument waarmee een integere besluitvorming 

wordt bevorderd. Op deze wijze kan bijvoorbeeld het witwassen van geld 

worden tegengegaan. Het spreekt voor zich dat de PVV het uitgangspunt van 

deze wet omarmt. Op gemeentelijk niveau wordt, met succes
1
, de wet vaak 

toegepast, met name in de horeca, de erotische branche en de 

kansspelenindustrie. Op provinciaal niveau wordt sinds 2009 de wet in Noord-

                                           
1
 http://www.omroepbrabant.nl/?news/141071532/Bibob+lijkt+criminelen+af+te+schrikken.aspx  

http://www.omroepbrabant.nl/?news/141071532/Bibob+lijkt+criminelen+af+te+schrikken.aspx
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Brabant toegepast bij de omgevingsvergunningen voor bedrijven in de 

vuurwerkbranche en de afvalindustrie
2
. Terecht want de Wet Bibob is op 

zichzelf een effectief middel
3
. De wereld staat echter niet stil en criminelen 

worden steeds inventiever door uit te wijken naar andere bedrijfstakken waar 

geen Bibob scan plaatsvindt. Recent hebben andere provincies stappen 

ondernomen om de werkingssfeer van de Wet Bibob te verbreden en/of hier 

nader onderzoek naar te doen. Zo doet Noord-Holland onderzoek naar de 

toepassing van de Wet Bibob bij subsidies en Overijssel doet onderzoek naar 

toepassing van de wet op het terrein inkoop. Verschillende provincies doen bij 

aanbestedingen of bij alle omgevingsvergunningen
4
 een Bibob scan. Dit leidt 

tot de volgende vragen. 

 

1. Is GS van mening dat de uitgangspunten van de Wet Bibob dusdanig 

zijn dat wij als integere organisatie moreel verplicht zijn om dit 

instrument, zo veel als redelijkerwijs mogelijk is, in te zetten? 

2. Kunt u aangeven hoeveel aanvragen er tot op heden ingekomen zijn en 

geweigerd zijn op grond van verdenkingen? 

3. Kunt u aangeven of u onderzoek hebt gedaan naar andere terreinen 

om de Wet Bibob in te voeren? Zo ja, kunnen wij over dit 

onderzoeksrapport beschikken? 

4. Bent u bereid om, met de wetenschap van vandaag, de Wet Bibob uit 

te breiden naar het taakveld aanbestedingen? Zo neen, waarom niet? 

5. Bent u bereid om, met de wetenschap van vandaag, de Wet Bibob uit 

te breiden naar het taakveld subsidies? Zo neen, waarom niet? 

6. Bent u bereid om, met de wetenschap van vandaag, de Wet Bibob uit 

te breiden naar het gehele taakveld omgevingsvergunningen? Zo neen, 

waarom niet? 

7. Bent u bereid om, met de wetenschap van vandaag, de Wet Bibob uit 

te breiden naar andere beleidsterreinen? Zo neen, waarom niet? 

8. Indien u op vraag 4, 5, 6 en 7 nee heb geantwoord hoe verklaart u het 

dan dat andere provincies hier wel voortvarend aan de slag mee gaan?  

 

De provincie heeft een fraudeprotocol opgesteld om onder meer subsidie terug 

te vorderen. De PVV fractie heeft hier de volgende vragen over: 

 

9. Hoe vaak is er, uitgesplitst in de diverse jaren, een onderzoek gedaan 

op basis van dit fraudeprotocol? 

10. Hoe vaak is daadwerkelijk geconstateerd dat er sprake was van fraude 

en wat heeft de provincie vervolgens besloten? Kan de provincie 

aangeven welke organisaties hierbij betrokken waren? 

11. Wordt bij toepassing van dit fraudeprotocol advies gevraagd aan het 

bureau Bibob? Zo ja, waarom wordt dit dan niet onder de 

werkingssfeer van de Wet Bibob gebracht? Zo neen , kunt u dan 

aangeven uit welke bronnen geput wordt om het onderzoek vorm te 

                                           
2
 http://www.brabant.nl/actueel/nieuws/2009/december/provincie-wil-integere-organisatie-zijn.aspx  

3
 http://www.omroepbrabant.nl/?news/141071532/Bibob+lijkt+criminelen+af+te+schrikken.aspx  

4
 eventueel boven een drempelwaarde, maar bij alle bedrijfstakken  

http://www.brabant.nl/actueel/nieuws/2009/december/provincie-wil-integere-organisatie-zijn.aspx
http://www.omroepbrabant.nl/?news/141071532/Bibob+lijkt+criminelen+af+te+schrikken.aspx
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geven? Bent u in dat geval van mening dat dit onderzoek net zo 

gedegen is als onder het regime van de Wet Bibob? 

12. Kunt u aangeven wat GS nog meer doet om witwaspraktijken te 

voorkomen? 

 

Met vriendelijke groet, 

 

M.J. Kap 

J.C Kardol 

Statenleden PVV Noord-Brabant 

 

Wij beantwoorden u vragen als volgt: 

 

1. Is GS van mening dat de uitgangspunten van de Wet Bibob dusdanig zijn 

dat wij als integere organisatie moreel verplicht zijn om dit instrument, zo 

veel als redelijkerwijs mogelijk is, in te zetten? 

 

Ja, het college van GS is van mening dat de provincie als overheid, met de 

andere Brabantse overheden, het Bibob instrumentarium zoveel als 

redelijkerwijs mogelijk is, in moet zetten.  

 

Na een Bibob-pilot met milieuvergunningen in de periode 2006-2007 heeft 

het college van GS op 24 juni 2008 besloten de Wet Bibob structureel te 

gaan toepassen (bij vergunningen, aanbestedingen en subsidies) en is 

opdracht gegeven tot implementatie van de wet. Hierbij is door ons 

college besloten tot een gefaseerde invoering te beginnen met de milieu-

vergunningen, inmiddels Wabo-vergunningen (bouwen en milieu).  

 

Na het besluit van GS in juni 2008 is een projectleider Bibob aangesteld 

met als doel ervoor te zorgen dat de Bibob-werkzaamheden breed 

verankerd werden in de organisatie.  In samenwerking met een 

projectgroep, bestaande uit medewerkers van  verschillende 

beleidsdirecties, is in 2009 Bibob-beleid ontwikkeld en door GS 

vastgesteld, zijn Bibob-vragenformulieren ontwikkeld en vastgesteld en  

zijn  werkprocessen beschreven. Een medewerker die belast is met  

integriteitsonderzoeken is als informatieanalist opgeleid. Deze opleiding is 

in 2010 afgerond. 

 

Onze provincie had tot 2010 niet voorop gelopen bij de uitvoering van 

Bibob-werkzaamheden. Die ambitie is thans wel aanwezig. Vanaf 2010 is 

veel energie gestoken in de uitvoering van de Bibob-taken.   

 

De samenwerking met de Regionale Informatie- en Expertise Centra in 

Zuid-Oost Brabant en Zuid-West Nederland en het landelijke Bureau Bibob 

(beiden gelieerd aan het ministerie van Veiligheid en Justitie) hebben 

inmiddels vorm en inhoud gekregen. 

 



  

  4/6 

Datum 

20 september 2011 

Ons kenmerk 

2801550 

In juli 2011 heeft GS besloten tot het instellen van een centrale Bibob-

eenheid en is een kwartiermaker Bibob aangesteld. De opdracht van de 

kwartiermaker is om in september 2011 met concrete voorstellen te 

komen aangaande de realisatie van de Bibob-eenheid en de uit te voeren 

werkzaamheden. 

 

Uitgangspunt is en blijft dat door de provincie integriteitsbeoordelingen 

worden uitgevoerd op alle beleidsterreinen (Wabo-vergunningen, 

aanbestedingen en subsidies). Deze integriteitstoets moet op een 

professionele, transparante en consequente wijze worden uitgevoerd. De 

kwartiermaker Bibob  draagt zorg voor concrete voorstellen. De 

ervaringen welke de afgelopen jaren zijn opgedaan worden in deze 

voorstellen meegenomen. 

 

De Commissaris van de Koningin is eerste portefeuillehouder voor Bibob 

aangelegenheden. Voorgesteld wordt gedeputeerde B. Pauli als tweede 

portefeuillehouder aan te stellen.  

 

2. Kunt u aangeven hoeveel aanvragen er tot op heden ingekomen zijn en 

geweigerd zijn op grond van verdenkingen? 

 

Sinds 1 januari 2010 zijn: 

 65 integriteitsbeoordelingen uitgevoerd; 

 zijn vier verdergaande Bibob-procedures gestart; 

 is vier maal advies gevraagd bij het Landelijk Bureau Bibob;  

 is -tot op heden-  één concept-ontwerp besluit tot intrekking 

genomen.  

 

3. Kunt u aangeven of u onderzoek hebt gedaan naar andere terreinen om de 

Wet Bibob in te voeren? Zo ja, kunnen wij over dit onderzoeksrapport 

beschikken? 

 

De Wet Bibob is van toepassing op Wabo-vergunningen, subsidies en 

aanbestedingen. Door de provincie is geen eigenstandig onderzoek 

uitgevoerd om de Wet Bibob uit te breiden naar andere (beleids)terreinen.   

 

In opdracht van het Ministerie van Binnenlandse Zaken en 

Koninkrijkrelaties en het Ministerie van Veiligheid en Justitie is de Wet 

Bibob geëvalueerd. Deze evaluatie heeft geleid tot het door Berenschot 

ﾗヮｪWゲデWﾉSW ヴ;ヮヮﾗヴデ けUｷデHヴWｷSｷﾐｪ ┗;ﾐ SW WWデ BｷHﾗHげく Dｷデ ヴ;ヮヮﾗヴデ ｷゲ 
overigens op internet te downloaden 

(www.rijksoverheid.nl/bestanden/...bibob/rapportdef-26maart2007.pdf ). 

Als vervolg op dit onderzoek is op 14 maart 2011 door de regering het 

┘Wデゲ┗ﾗﾗヴゲデWﾉ けE┗;ﾉ┌;デｷW- Wﾐ ┌ｷデHヴWｷSｷﾐｪゲ┘Wデ BｷHﾗHげ ｷﾐｪWSｷWﾐSく 
 

4. Bent u bereid om, met de wetenschap van vandaag, de Wet Bibob uit te 

breiden naar het taakveld aanbestedingen? Zo neen, waarom niet? 
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Ja, aan de kwartiermaker  Bibob is opdracht gegeven daartoe met 

concrete voorstellen te komen. 

 

5. Bent u bereid om, met de wetenschap van vandaag, de Wet Bibob uit te 

breiden naar het taakveld subsidies? Zo neen, waarom niet? 

Ja, aan de kwartiermaker  Bibob is opdracht gegeven daartoe met 

concrete voorstellen te komen. 

 

6. Bent u bereid om, met de wetenschap van vandaag, de Wet Bibob uit te 

breiden naar het gehele taakveld omgevingsvergunningen? Zo neen, 

waarom niet? 

Ja,  een nadere beleidslijn hiertoe is in voorbereiding (bouwen en milieu). 

 

7. Bent u bereid om, met de wetenschap van vandaag, de Wet Bibob uit te 

breiden naar andere beleidsterreinen? Zo neen, waarom niet? 

Ja, zodra daartoe de wettelijke mogelijkheden bestaan zal uitbreiding naar 

andere beleidsterreinen in overweging worden genomen.  

Wij stellen voor dat de consequenties van deze uitbreidingen onderwerp 

van afweging en besluitvorming door uw Staten zijn bij de behandeling 

van de begroting 2012 in november van dit jaar. 

 

8. Indien u op vraag 4, 5, 6 en 7 nee heb geantwoord hoe verklaart u het dan 

dat andere provincies hier wel voortvarend aan de slag mee gaan?  

Niet van toepassing, zie antwoorden onder 4 tot en met 7 hiervoor.  

 

De provincie heeft een fraudeprotocol opgesteld om onder meer subsidie 

terug te vorderen. De PVV fractie heeft hier de volgende vragen over: 

 

9. Hoe vaak is er, uitgesplitst in de diverse jaren, een onderzoek gedaan op 

basis van dit fraudeprotocol? 

 

Over verstrekte subsidies wordt een eindverantwoording gevraagd. Bij die 

eindverantwoording wordt onderzocht of is geleverd wat is afgesproken 

en waarvoor subsidie is verleend. Bij afwijkingen wordt de subsidie 

eventueel lager vastgesteld. Als er vermoeden van fraude is dan wordt, op 

basis van het protocol, een fraude-onderzoek ingesteld. Als basis hiervoor 

dient onder meer de accountantsverklaring. Standaard onderdeel van de 

jaarcontrole van de accountant van een gesubsidieerde instelling vormt de 

vraag of er aanwijzingen zijn voor fraude. 

Er vindt een heroriëntering plaats van het subsidiebeleid. Hierbij zal het 

fraudeprotocol nader worden beschouwd. 

 

10. Hoe vaak is daadwerkelijk geconstateerd dat er sprake was van fraude en 

wat heeft de provincie vervolgens besloten? Kan de provincie aangeven 

welke organisaties hierbij betrokken waren? 

Er is tot op heden geen fraude geconstateerd. 
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11. Wordt bij toepassing van dit fraudeprotocol advies gevraagd aan het 

bureau Bibob? Zo ja, waarom wordt dit dan niet onder de werkingssfeer 

van de Wet Bibob gebracht? Zo neen , kunt u dan aangeven uit welke 

bronnen geput wordt om het onderzoek vorm te geven? Bent u in dat geval 

van mening dat dit onderzoek net zo gedegen is als onder het regime van 

de Wet Bibob?  

Nee, bij toepassing van het fraudeprotocol wordt nog geen advies 

gevraagd aan het Landelijke Bureau Bibob. Controles op correcte 

toepassing van verleende subsidies worden door medewerkers van de 

provincie uitgevoerd. De controles variëren van controle op papier tot 

controle in het veld, voorafgaand, tussentijds, na afronding en 

bijvoorbeeld 10 jaar na afronding 

 

12. Kunt u aangeven wat GS nog meer doet om witwaspraktijken te 

voorkomen?  

De provincie zet, zoals in voorgaande antwoorden aangegeven, sterk in op 

de mogelijkheden die de Wet Bibob biedt. Daarbij is er overleg en 

afstemming met het Openbaar Ministerie, de politie en de Regionale 

informatie en expertise centra. 

 

Gedeputeerde Staten van Noord-Brabant, 

 

Voorzitter,     Secretaris, 
  

 


